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ممبینی: 
»ورزشگاه های 

ما از نظر نور، 
کیفیت چمن 

و سکوها با 
استانداردهای 

دنیا خیلی 
فاصله دارند 

و اینکه 
بخواهیم تمام 

ورزشگاه ها 
را به سطح 

استانداردهای 
بین المللی 

برسانیم، 
خیلی سخت 

است.«

 داود رفعتی، دبیر ستاد استانداردسازی ورزشگاه ها 
در مورد بررسی شرایط محل برگزاری بازی های 
شمس آذر، آلومینیوم اراک، چادرملو و هوادار، 

اظهار داشت: »تا این لحظه ورزشگاه های 
دستگردی و نصیری یزد، شرایط برگزاری بازی 

را ندارند. به یزد ۲ هفته مهلت داده ایم که پس 
از آن شرایطش را بررسی خواهیم کرد. ورزشگاه 

امام خمینی)ره( اراک باید مشکل VIP را حل کند 
و سکوهایش باید رنگ آمیزی شود. چمن این 

ورزشگاه قارچ دارد که باید برطرف شود و قول حل 
آن را داده اند.«

 او در مورد وضعیت ورزشگاه سردار آزادگان قزوین، 
عنوان کرد: »اطراف جایگاه VIP استادیوم باید 

شیشه نصب و مشکلات امکانات رفاهی، جایگاه 
 )VAR( خبرنگاران، اتاق کمک داور ویدیویی
و پارکینگ برطرف شود. نور استادیوم سردار 

آزادگان کمتر از هزار و ششصد لوکس است و اگر 
ورزشگاهی کمتر از این تعداد لوکس نور داشته 

باشد، میزبان بازی نخواهد بود.«
 رفعتی با اشاره به لزوم اعمال اصلاحات لازم در 
همه ورزشگاه ها خاطرنشان کرد: »صندلی های 

ورزشگاه ها باید شماره گذاری و بخش بندی شود تا 
هر کسی روی صندلی خودش قرار بگیرد. هر سکو 
باید گیت متفاوت داشته باشد و دوربین چهره زن 

باید نصب شود تا هر کسی با کارت شناسایی 
خودش روی صندلی خریداری شده بنشیند. 

ورزشگاه ها باید بیمه، گواهی ایمنی امنیتی، 
تأییدیه نظام مهندسی، بیمه حوادث و قرارداد 

اجاره داشته باشند و آنها را ارائه کنند. در غیر 
این صورت، ورزشگاه فوق از رده خارج می شود.«

 دبیر ستاد استانداردسازی در مورد وضعیت 
استادیوم تختی تهران، اظهار داشت: »ورزشگاه 

تختی به میزان ۹۰ درصد آماده است. قرار شد 
اتاق VAR در ورزشگاه تعبیه شود و جایگاهی که 

بانوان در استادیوم مستقر می شوند، به مراتب از 
ورزشگاه آزادی بهتر است. ورزشگاه تختی شرایط 

بسیار خوبی دارد.«

 رفعتی: هوادار و چادرملو 
نمی توانند در خانه بازی کنند

بحـث تعمیـر و تجهیز ورزشـگاه 
آزادی باعث شد تا میزبانی تیم 
ملـی در ایـن ورزشـگاه محقـق 
باعـث  موضـوع  یـن  ا نشـود، 
نگرانـی مسـئولان فدراسـیون 

فوتبـال شـد.
در این بیـن مهدی تاج، رئیس 
فدراسیون فوتبال در خصوص 
از دسـت رفتـن میزبانـی تیـم 
ملـی هشـدار داد و اعـلام کـرد 
کـه در صـورت از دسـت دادن 
ایـن احتمـال وجـود  میزبانـی 
دارد کـه ایـن بـازی 3-صفـر بـه 
سود قرقیزسـتان می شود. این 
تهدیـد باعـث شـد تـا مدیـران 
فدراسـیون فوتبـال بـه دنبـال 
ورزشـگاه جایگزیـن باشـند کـه 
بـا توجـه بـه شـرایط نـه  البتـه 
ورزشـگاه ها  مناسـب  چنـدان 
اسـتان های دیگـر معرفـی  در 
ورزشـگاه دیگر کار آسـانی نبود.
 بـه همیـن دلیـل قـرار بـر ایـن 
شـد تـا فدراسـیون فوتبـال در 
خصـوص ورزشـگاه جایگزیـن 
جلسـه ای برگـزار کنـد تـا ظـرف 
تکلیـف  یگـر  د عت  سـا  ۲ 4
ر  دیـدا یـن  ا برگـزاری  مـکان 
مشـخص شـود. در این شـرایط 
شـنیده می شـود کـه مسـئولان 
فدراسـیون در نظـر دارنـد تـا از 
بیـن ۲ ورزشـگاه نقـش جهان و 
امـام رضـا)ع( یکـی را بـه عنوان 
ی  د ا ز آ ه  زشـگا ور یـن  یگز جا

کننـد. معرفـی 

 بـر همیـن اسـاس قـرار بـر ایـن 
اسـت تـا مسـئولان فدراسـیون 
بـا شـورای تأمیـن اسـتان های 
رضـوی  خراسـان  و  اصفهـان 
تـا  کننـد  ر  ا گـز بر ی  جلسـه ا
بـا  ر  ا یـد د ی  ر گـزا بر یط  شـرا
قرقیزسـتان در ایـن ورزشـگاه 
مهیا شـود. ورزشـگاه امام رضا و 
نقش جهـان شـرایط جانمایی 
VAR و حضـور بانـوان را دارنـد، 
به همین دلیل این ورزشـگاه ها 
گزینـه مناسـبی بـرای برگـزاری 

ایـن دیـدار هسـتند.

ممبینی:VAR  به هفته های 
ابتدایی لیگ نمی رسد

 ابهامـات زیـادی در خصـوص 
برگـزاری مسـابقات لیـگ برتـر 
اصلی تریـن  کـه  دارد  وجـود 
آن محـل برگـزاری مسـابقات 
اسـت. در حال حاضر ورزشـگاه 
آزادی و سـایر ورزشـگاه هایی 
کـه میزبـان لیـگ برتـر خواهند 
بـود، با مشـکلاتی جدی مواجه 
هسـتند و حـالا در ایـن شـرایط 
۲5 مردادمـاه لیـگ برتـر آغـاز 
خواهـد شـد. هـر روز مسـئولان 
فدراسـیون فوتبـال بـر اسـاس 
تأکیـد فیفـا و ای اف سـی بـرای 
استانداردسـازی ورزشـگاه ها، 
جلسـاتی برگـزار می کننـد کـه 
دیـروز  جلسـات  ایـن  از  یکـی 

برگـزار شـد.
دبیــرکل  ممبینــی،  هدایــت   
وز  دیــر فوتبــال  فدراســیون 
در حاشــیه ایــن جلســه بیــان 
مــا  »ورزشــگاه های  داشــت: 
از نظــر نــور، کیفیــت چمــن و 

ســکوها بــا اســتانداردهای 
دنیــا خیلــی فاصلــه دارنــد 
تمــام  بخواهیــم  اینکــه  و 
ســطح  بــه  را  ورزشــگاه ها 
اســتانداردهای بین المللــی 
برســانیم، خیلــی ســخت 
تهــران  در  یــد  با  . اســت
ــار آزادی  ــه کن ــگاهی ک ورزش
 . باشــیم شــته  ا د  ، باشــد
شــیم  با ر  مجبــو ید  شــا
در  را  بــازی   3 هفتــه  در 
ــده  ــم، ای ــزار کنی ــران برگ ته
خوبــی اســت در صورتــی 
زشــگاه  ور مشــکلات  کــه 

کنیــم  برطــرف  را  تختــی 
هــم  ه  شــگا ز ر و یــن  ا ز  ا
اســتفاده کنیــم. دوســتان 
قــول  توســعه  شــرکت  در 
دادند ورزشــگاه آزادی زودتر 
از نیــم فصــل آمــاده شــود.«
 VA R ص  خصـو ر  د و  ا  
خاطرنشـان کـرد: »بـا توجه 
بـه الزاماتـی کـه داریـم بایـد 
بـه فوتبـال کشـور  را   VAR
بیاوریـم. دولـت ۱۱۰میلیـارد 
VAR در نظـر گرفـت  بـرای 
ن  سـیو ا ر فد ن  چـو و 
ذی حسـاب نـدارد، پـول بـه 

حساب وزارت ورزش رفت. 
متأسـفانه این پول تـا امروز 
علی رغـم جلسـات متعـدد 
سـی  ا وکر ر بو طـر  خا بـه 
اداری واریـز نشـده اسـت. 
ضعیـت  و یـن  ا ز  ا خیلـی 
نگـران هسـتیم. امیـدوارم 
ایـن مشـکل حـل شـود. از 
ایـن نـوع رفتارهـای اداری 
در ورزش کشـور نگرانیـم. 
ی  هفته هـا سـت  ا ممکـن 

نباشـد.«  VAR اول 
دبیر کل فدراسـیون فوتبال 
سـؤال  ایـن  بـه  پاسـخ  در 

کـه بـازی تیـم ملـی فوتبـال 
مقابـل قرقیزسـتان در کجا 
گفـت:  می شـود؟  ر  برگـزا
»در ایـن خصوص جلسـاتی 
تـا  کـرد  هیـم  ا خو ر  گـزا بر
اگـر  کنیـم.  تصمیم گیـری 
بـه ایـن نتیجـه برسـیم کـه 
ممکن اسـت بـرای میزبانی 
ه  زشـگا ور ر  د ی  ز بـا یـن  ا
آزادی بـه مشـکل بخوریـم، 
ا  ر یـن  یگز جا ه  شـگا ز ر و
معرفـی می کنیم. ایـن بازی 
قطعـاً داخـل کشـور برگـزار 

» . می شـود

ورزشگاه های نقش جهان و امام رضا)ع(، گزینه های میزبانی تیم ملی

ایران - قرقیزستان، 15 شهریور در مشهد یا اصفهان

 نقش هلدینگ 

به عنوان مالک چیست؟

 درآمدزایی
 500 میلیاردی

رؤیای محال

 بودجه فصل جدید باشگاه استقلال اعلام 
شده که بر اساس آن هلدینگ خلیج فارس 
رقمی معادل 7۰۰ میلیارد تومان را برای فصل 
جدید این باشگاه به عنوان بودجه سالیانه 
در نظر گرفته است که ۲۰۰ میلیارد از این 
رقم به بدهی گذشته استقلالی ها اختصاص 
پیدا خواهد کرد. گویا بر اساس توافق انجام 
شده بین مدیران استقلال و مالکیت جدید 
این تیم، قرار شده هلدینگ جهت تسویه 
بدهی ۱۰۰۰میلیارد تومانی این باشگاه، به طور 
سالانه ۲۰۰ میلیارد تومان از مطالبات قبلی را 

پرداخت کند، ضمن اینکه مدیریت باشگاه 
نیز مکلف است سالی 5۰۰ میلیارد تومان از 
طریق جذب اسپانسرها تأمین کند تا هزینه 

فصلی 7۰۰ میلیارد آبی پوشان تأمین شود.
نکته جالب اینکه در اولین جلسه هیأت  
درصد   ۸5 خرید  از  بعد  استقلال  مدیره 
سهام آن توسط گروه صنایع پتروشیمی 
عسکری،  علی  عبدالعلی  خلیج فارس، 
مدیرعامل هلدینگ گفته بود که استقلال 
جهانی  و  منطقه ای  ملی،  ابعاد  در  باید 
تقویت  برای  اصل  در  اما  باشد  برترین 

۲۰۰ میلیاردی در نظر  این تیم بودجه ای 
گرفته است. واقعیت امر این است که با 
در  نمی تواند  استقلال  حتی  بودجه  این 
سطح لیگ برتر هم برتر باشد، چه برسد 

به منطقه و آسیا!
نکته قابل توجه دوم اینکه کسب درآمد 
5۰۰ میلیاردی برای استقلال چقدر ممکن 
خواهد بود؟ این تیم فصل گذشته با وجود 
متعدد  اسپانسرینگ  قرارداد های  عقد 
توانست تنها ۱63 میلیارد درآمدزایی کند، 
استقلال از عقد قرارداد با یک اپراتور تلفن 

به عنوان حامی مالی اصلی خود  همراه 
۹۰میلیارد تومان، از عقد قرارداد نصف و 
نیمه با یک فروشگاه موبایل فروشی برای 
سر آستین مبلغ 4۰ میلیارد تومان و از عقد 
قرارداد با یک گروه خوراکی و شوینده برای 
پشت پیراهن 33 میلیارد تومان درآمدزایی 
کرد و از یک ایرلاین هم توانست ۲۰۰ قطعه 
بلیت برای سفرهایش به عنوان اسپانسر سر 

آستین هایش دریافت کند.
با توجه به اینکه همکاری با شرکت اپراتور 
ی  برا معراج  یی  پیما ا هو  ، ه همرا تلفن 

سفرهای این تیم و یک شرکت تولید مواد 
ادامه  باشگاه استقلال  از طرف  شوینده 
پیدا خواهد کرد، احتمالاً این تیم برای این 
۲۰۰ تا  فصل هم در بهترین حالت بتواند 
راه اسپانسرینگ دریافت  از  ۲5۰ میلیارد 
 3۰۰ کند؛ حالا سؤال اصلی اینجاست که 
میلیارد باقی مانده را چگونه می تواند بدست 
آورد و اگر قرار بود که استقلال خودش 
برای خودش درآمدزایی کند، چه نیازی 
خصوصی  بخش  به  تیم  این  واگذاری  به 
ثروتمندی مانند یک گروه پتروشیمی بود؟

 آفت تصمیمات خلق الساعه 
در فوتبال باشگاهی

 تصمیمات خلق الساعه سازمان لیگ و فدراسیون فوتبال 
در رابطه با قوانین نقل و انتقالات بازیکنان و به خصوص 
سقف بودجه تیم های حاضر در لیگ برتر و لیگ نخبگان 
به جای آنکه باعث آرامش و کمک حال باشگاه ها و مدیران 
عامل آنها شود قاتل جانشان شده است. باشگاه ها در 
رقابتی فراتر از انتظار اهالی فوتبال بیش از ۱۰ روز است 
که مشغول خرید بازیکنان جدید برای تکمیل تیم خود 
و رفع نواقص احتمالی هستند و با چشم و هم چشمی 
با  رقم بسیار بالایی برای بازیکنان خاص)نه بازیکنان 
کیفیت عالی( می پردازند که ناگهان از دل جلسات متعدد 
فدراسیون نشینان خبر می رسد که بازیکنان بالای 3۰ سال 
از یک سال منعقد کنند.  می توانند قراردادهای بیش 
در ماجرای افزایش سقف بودجه هم برخی باشگاه ها 
ارتزاق  عمومی  بودجه  از  غیرمستقیم  و  مستقیم  که 
می کنند، فشار زیادی برای بالا بردن سقف قراردادها وارد 
کردند. تنها به این دلیل که برخی مدیران عامل معترض 
شدند اگر این قانون از ابتدا اعمال می شد ستاره ها و 
ملی پوشان تیم شان به تیم های پولدار و بی دغدغه مالی 
کوچ نمی کردند، بنابراین در نهایت قانون افزایش سقف 

بودجه به تصویب نرسید.
نوع مدیریت سران فدراسیون و سازمان لیگ، عدم 
ثبات در تصمیم گیری و از همه مهم تر وضع قوانینی که 
براحتی هر چه تمام تر درعرض چند هفته تغییر می کند، 
مدیران باشگاه ها، مربیان و بازیکنان حرفه ای را سردرگم 
کرده است. اصول مدیریتی می گوید فدراسیون با ایجاد 
کارگروه های تخصصی از افراد خبره حقوقی و فنی و بعضی 
مدیران اسبق باشگاهی آیین نامه های جامع و کامل برای 
یک دوره حداقل 7 تا ۱۰ ساله را برای لیگ برتر و حتی لیگ 
آزادگان تصویب و به مرحله اجرا برساند. پس از تصویب 
هم با کوچکترین اتفاق و هوچیگری و اعمال رسانه ای 
برخی باشگاه ها به صورت سلیقه ای قوانین دستخوش 

تغییر نشود.
برای مثال قانون بکارگیری ۱+5 بازیکن خارجی برای چند 
سال آینده دست نخورده باقی بماند تا مدیران تیم ها 
در صورت بازارگرمی بی دلیل ایجنت ها برای بازیکنان 
معمولی که رقم قراردادشان به صورت تصاعدی افزایش 
از ملی پوشان باکیفیت آسیایی یا حتی  یافته، بتوانند 
آفریقایی و اروپای شرقی و همچنین بازیکنان درجه دوم 
امریکای لاتین و اروپایی که قیمت ترانسفرشان به مراتب 
کمتر و کیفیت و رفتار حرفه ای شان به مراتب بهتر است 

استفاده کنند.
 اگر از اهالی فوتبال و کارشناسان حرفه ای این رشته به غیر 
از دلالان و بازیکنان پرسیده شود رقم واقعی بازیکنان لیگ 
برتر ایران در چه سطحی باشد، بیش از ۹۰ درصدشان ارقام 
بسیار پایین تر از مبالغ واقعی قرارداد امسال بازیکنان را به 
عنوان قیمت مناسب مطرح می کنند. بسیاری از آگاهان 
قوانین  از  بسیاری  که  می دانند  نیک  فوتبال  حوزه  در 
سازمان لیگ برای جلو گیری از بازارگرمی و کنترل دلالان 
بازدارنده نیست و این قبیل افراد که سال هاست نقش اول 
را در بازار نقل و انتقالات به عهده دارند با لطایف الحیل 
را به نفع خودشان دور می زنند. به طور مثال  قوانین 
یکی از راه های کسب درآمد بیشتر توسط ایجنت ها این 
است که قیمت بازیکنی که سال گذشته 5 یا ۱۰ میلیارد 
تومان بوده را به ۲۰ یا ۲5 میلیارد افزایش می دهند و در 
این برهوت بازیکن باکیفیت پس از عقد قرارداد و گرفتن 
پیش پرداخت همان ابتدا سهم خود از این انتقال را نقد 
می کنند، رقمی که گاهی بیش از سه برابر حق دلالی و 

ایجنتی رسمی آنهاست.
متأسفانه با این روند و تصویب قوانین خلق الساعه افق 
روشنی پیش روی فوتبال باشگاهی کشور متصور نیست 
به  می رود  فوتبال  فدراسیون  که  ره  این  گفت  باید  و 

ترکستان است.

واکنش کریمی به شایعه بازگشت به ایران
یکی از بازیکنانی که طی روزهای گذشته نام او بارها 
مسئولان  و  ح شده  مطر به استقلال  پیوستن  برای 
باشگاه نیز تلاش هایی برای جذبش انجام دادند، علی 
کریمی است. هافبک باتجربه فوتبال ایران که سوابق 
زیادی در اروپا دارد و این روزها در عضویت کایسری 
اسپور ترکیه است، حالا مورد توجه جواد نکونام قرار 
گرفته. باشگاه استقلال چند روز قبل برای جذب 
علی کریمی به طور رسمی با باشگاه کایسری اسپور 
نامه نگاری کرد، اما هنوز پاسخی از سوی این باشگاه 

دریافت نکرده است.
اصلی ترین مشکلی که باعث شده مسئولان کایسری 
پاسخی برای استقلال نداشته باشند، پنجره بسته نقل 
و انتقالاتی این باشگاه است. باشگاه ترکیه ای با توجه به 
عدم توانایی در جذب بازیکنان جدید، قصد بر حفظ 
همه نفرات خود دارد و به همین خاطر علاقه مند به 
علی  چنین شرایطی  در  کریمی است.  علی  ماندن 
برتن  را  پیراهن استقلال  نیز  کریمی که در گذشته 
داشته و یکی از بازیکنان محبوب طرفداران آبی های 
به درخواست  پایتخت است، هیچ واکنش رسمی 
استقلال نداشته و منتظر تصمیم گیری باشگاه ترکیه ای 

درباره خودش است.
جالب اینکه کریمی این روزها بی توجه به شایعات 
مربوط به بازگشت خودش به استقلال، تصاویر تمرین 
منتشر  شخصی اش  صفحه  در  را  اسپور  کایسری  با 

می کند و آمادگی اش را به رخ می کشد.

 

رضاوند با استقلال تمدید کرد
با  از توافق  آرش رضاوند هافبک تیم استقلال پس 
مسئولان این باشگاه قراردادش را با این تیم تمدید 
کرد. رضاوند طی هفته های گذشته جلسات متعددی 
را با مسئولان تیمش برگزار کرد و خواستار مطالبات 
سال های گذشته خود بود که پس از توافق طرفین این 
بازیکن یک فصل دیگر در خدمت استقلال خواهد بود.

یادداشت

خبر

داود عطایی

سه شنبه  2  مرداد 1403  شماره 8516

پس از بازگشت ســـردار آزمون به 
ترکیب لورکـــوزن با پایـــان مدت 
قـــرارداد قرضـــی خـــود در تیـــم 
آاس رم، سرنوشـــت ایـــن بازیکن 
مشخص نیســـت و تا این جا هیچ 
تیمی توان پرداخت بند فســـخ ۱۲ 
میلیـــون یورویـــی ایـــن بازیکن را 
نداشـــته است. باشـــگاه لورکوزن 
تاکنـــون اعـــلام کـــرده کـــه هـــر 
تیمـــی که خواهان جـــذب آزمون 
اســـت، باید ایـــن بند آزادســـازی 
ایـــن موضع گیـــری  بپـــردازد.  را 
ســـخت گیرانه، جدایـــی آزمون از 
لورکوزن را بســـیار دشـــوار کرده و 
موضـــوع انتقـــال او به بن بســـت 
خـــورده اســـت. احتمـــال ماندن 
ایـــن مهاجـــم ایرانـــی در لورکوزن 
بیشـــتر از هر احتمـــال دیگری به 
نظـــر می رســـد، مگر اینکـــه تیمی 
تا روزهـــای پایانـــی نقل وانتقالات 
بنـــد آزادســـازی او را پرداخت کند 
یـــا لورکوزن از مواضـــع خود کوتاه 

بیایـــد کـــه هـــر دو حالـــت بعیـــد 
بـــه نظـــر می رســـد. نکتـــه جالب 
اینکـــه درحالـــی کـــه باشـــگاهی 
پرداخـــت  تـــوان  ســـویا  ماننـــد 
بنـــد آزادســـازی آزمون را نـــدارد، 
چطـــور باشـــگاه تراکتور با اســـم 
ایـــن مهاجـــم در رســـانه ها بازی 
می کند! ایـــن درحالی اســـت که 
هفتـــه گذشـــته، آزمون بـــه دلیل 
عدم آمادگـــی و تأخیر از تمرینات 
تیم لورکوزن توســـط ژابی آلونسو 
اخراج شـــده بود و او کار ســـختی 
بـــرای حضور در ترکیـــب لورکوزن 
خواهد داشـــت. پاتریک شـــیک، 
آدام هلوژک، ویکتور بونیفاســـه و 
امین عدلی کـــه مهاجمان اصلی 
فصل گذشـــته لورکوزن بودند در 
این تیم ماندنی شـــدند و مارتین 
تریـــه، مهاجـــم فصـــل گذشـــته 
نیـــس نیـــز به جمـــع شـــاگردان 
آلونســـو اضافه شـــده تا کار آزمون 
بوندســـلیگا  قهرمـــان  تیـــم  در 

ســـخت تر از قبل باشـــد. فرصت 
کم آزمون برای بـــازی در این تیم 
و بلاتکلیفـــی در نقل وانتقـــالات، 

بی شـــک به جایـــگاه او در تیم 
ملـــی پیش از آغـــاز مرحله 

ی  بت هـــا قا ر صلـــی  ا
مقدماتی جــــــــــــــام 

لطمه  جهانـــــــــــی 
می زنـــد و وضعیت 
فعلـــی آزمـــون، او 

را از میــــــــــزان 
آمادگــــــــــــــی 
برای  مناســـب 

حضـــور در ســـطح 
اول فوتبـــال اروپـــا دور خواهـــد 
کرد. همچنین برخی از رســـانه ها 
خبر از توافـــق آزمون با فنرباغچه 
ترکیـــه داده بودنـــد امـــا این تیم 
برای پســـت مهاجـــم نوک، چنک 
توســـون مهاجم تیم ملی فوتبال 

ترکیـــه از بشـــیکتاش را جذب 
کرده اســـت.

انتقالاتـــی  و  نقـــل  اخبـــار  در 
رســـانه های داخلی و خارجی، به 
شـــکل عجیبی خبری از سامان 
قدوس نیســـت و هنـــوز تکلیف 
این ســـتاره تیم ملـــی ایران برای 
فصـــل جدید فوتبالی مشـــخص 
نشـــده اســـت. ایـــن بازیکن که 
سال گذشته توانست از فرصت 
مصدومیـــت بازیکنـــان اصلـــی 
برنتفورد استفاده کند و عملکرد 
برتـــر  لیـــگ  ر  د لـــی  بل قبو قا
انگلیـــس بـــه نمایش بگـــذارد، 
۲۰۲3-۲۰۲4 پایـــان فصـــل   در 
قراردادش را با باشـــگاه برنتفورد 
فســـخ کـــرد و تـــا امـــروز تیـــم 

جدیـــدی پیـــدا نکرده اســـت.
برخی رســـانه ها حدود یک ماه و 
نیم قبل از پاســـخ منفی قدوس 
به پیشنهاد اســـتقلال خبر داده 
بودنـــد در حالی که یک ماه قبل 
در انگلیـــس، اخبـــاری مبنی بر 
توافق او با تیم تـــازه لیگ برتری 

شده ساوتهمپتون منتشر شده 
بـــود. از آن زمـــان تاکنـــون امـــا 
هنوز خبـــر جدیدی در خصوص 
وضعیت قدوس منتشـــر نشده 
و عکس هـــای او در تعطیـــلات 
تابســـتانی، تنهـــا چیـــزی بـــوده 
کـــه مـــا پـــس از بازی هـــای ملی 
مقابل هنگ کنگ و ازبکســـتان 
از قـــدوس دیده ایـــم. ضمـــن 
رســـانه های  از  برخـــی  اینکـــه 
نزدیـــک به باشـــگاه ســـاندرلند 
انگلیـــس، قـــدوس را بـــه ایـــن 
تیـــم چمپیونشـــیپی پیشـــنهاد 
کرده انـــد. در صـــورت پیوســـتن 
بـــه ســـاوتهمپتون، قـــدوس به 
اولیـــن بازیکـــن ایرانـــی تبدیـــل 
می شـــود که در چهار دوره لیگ 
برتر انگلیس به میـــدان می رود 
اما با وضعیـــت فعلی، هیچ خبر 
قطعـــی  در خصوص سرنوشـــت 
بازیکـــن ثابت تیم ملـــی در جام 

ملت هـــای آســـیا وجود نـــدارد.

بازی دادن به 4 بازیکن جوان ریسک بالایی دارد

درخشان: فرق دروازه بان های ایرانی زیاد نیست

حمید درخشـــان بازیکن و مربی ســـابق 
پرســـپولیس معتقـــد اســـت جوانگرایی 
با شـــیب ملایم حتی برای تیمـــی مانند 

پرســـپولیس مفیـــد خواهد بود.

مربی بدنساز مراکشی و نحوه 
کارش بشدت مورد توجه بازیکنان 

پرسپولیس قرار گرفته. این قضیه را 
چقدر با اهمیت می دانید؟

تأثیـــر بدنســـازی در یـــک تیـــم بســـیار 
بالاســـت و اهمیـــت فوق العـــاده ای دارد. 

وقتـــی اصـــول بـــه خوبـــی رعایت شـــود 
تیـــم در کوران فصل بســـیار آمـــاده ظاهر 
می شـــود و حتی قادر خواهد بود بیشـــتر 
از نـــود دقیقه بدود و بجنگـــد. این امر در 
نهایت موجب خواهد شـــد که مربی تیم 
دیگر نگوید چهار هفته زمان نیاز اســـت 
تا تیمش به فرم مطلوب برســـد. در واقع 
با بدنســـازی زودهنگام تیـــم با ۸5 درصد 
آمادگی فصل را خیلی خوب شـــروع کرده 
و آمـــاده بـــه مصاف بـــا حریفـــان خواهد 
رفت. شـــما می توانیـــد با برگـــزاری چند 
بازی دوســـتانه تیمتان را بـــه آمادگی بالا 
برســـانید و اگر بازیکنان بـــه لحاظ بدنی 
در فرم خیلی خوبی قرار داشـــته باشـــند 
تاکتیک های مربـــی را خیلی راحت پیاده 
خواهند کرد و مشـــکل خاصی در ابتدای 

فصـــل گریبانگیر تیم نخواهد شـــد.
گفته می شود گاریدو مربی است که 

بشدت به جوانگرایی اعتقاد دارد 
به همین دلیل ممکن است از چند 

بازیکن جوان از ابتدای فصل در ترکیب 
اصلی استفاده کند.

جوانگرایی بســـیار خوب اســـت. به طور 
مثـــال اگـــر ســـرمربی پرســـپولیس از دو 
بازیکـــن جـــوان اســـتفاده کنـــد ریســـک 
خیلـــی کمی خواهد داشـــت امـــا اگر این 
تعـــداد بازیکن جوان به 4 بازیکن برســـد 
درصد ریســـک بالا می رود. حتـــی اگر آن 
بازیکنان خیلی خوب هم باشـــند باز هم 
تبعـــات زیادی بـــرای تیم خواهد داشـــت 
کـــه معمولاً یـــک مربی چنین ریســـکی را 

قبول نخواهـــد کرد.
در خصوص دروازه بان هم هنوز 

مشکل پرسپولیس حل نشده است!
فـــرق دروازه بان هـــای ایـــران بـــه نظـــرم 
خیلـــی بـــا هم زیـــاد نیســـت. بـــه همین 

خاطر هر کســـی بیاید مشـــکل خاصی به 
وجـــود نخواهـــد آمد اما از آنجـــا که بحث 
بهترین ها مطرح اســـت پرسپولیس هم 
باید دروازه بان خارجی خوبی اســـتخدام 
کنـــد. در ایـــران بـــه نظـــرم نیازمنـــد هم 
برای پرســـپولیس خیلی خوب اســـت اما 
این گلـــر در اختیار تیم دیگری اســـت به 
همیـــن دلیل حتماً اگر پرســـپولیس یک 
دروازه بـــان خـــوب خارجـــی بـــه خدمت 
بگیرد شـــرایط برایش به شـــکل ایده آلی 
پیش خواهد رفـــت؛ دروازه بـــان خوب و 
کارآمـــدی که در ایـــران و آســـیا به خوبی 
بتوانـــد دروازه پرســـپولیس را بســـته نگه 
دارد. در مـــورد دروازه بـــان نکته مهم این 
اســـت کـــه او باید خـــوب توجیه شـــده و 
ســـریعاً در شـــرایط بازی قرار بگیـــرد تا به 
قولـــی بتوانـــد کار را برای پرســـپولیس در 

لیگ و آســـیا در آورد.

سوختن آزمون به پای درخواست سنگین لورکوزن

خ سردار در برز
سکوت خبری عجیب در خصوص هافبک تیم ملی

قدوس را پیدا کنید

گزارش یک

پیغام مخفیانه کادرفنی مس رفسنجان به نیمکت استقلال

منتظر محمد بمب حاشیه است
منتظر محمد، هافبک عراقی تحت قرارداد استقلال که فصل گذشته در تیم مس بازی 
می کرد امسال در خدمت استقلال است اما شنیده می شود نکونام از وی استفاده 

نخواهد کرد و او با لباس تیم دیگری در لیگ به بازی می پردازد.
گفته می شود نکونام اعتقاد دارد محمد به دلیل حضور در تیم عراق برای المپیک، 
تمرینات پیش فصل استقلال را از دست داده و پس از اتمام مسابقات هم احتمالاً 
به مدتی مرخصی نیاز دارد که این مسأله باعث می شود اصلاً با تیم هماهنگ نباشد و 

هفته های ابتدایی لیگ را از دست بدهد.
از سوی دیگر همکاری نسبتاً ناموفق استقلال با جاسم کرار به دلیل حواشی گسترده 
باعث شده تا مسائل انضباطی هم در تصمیم نکونام تأثیرگذار باشد و به همین دلیل او 
تمایل چندانی به استفاده از منتظر محمد ندارد. مسأله مهم دیگری که نکونام مصمم 
شده قید این بازیکن عراقی را بزند، نحوه همکاری او در فصل گذشته با باشگاه مس 
رفسنجان بوده است؛ منتظر محمد مرتکب بی نظمی های زیادی در طول همکاری خود 
با باشگاه مس رفسنجان شده به همین دلیل حالا نکونام برای انتخاب وی بشدت 
مردد شده. برخی شنیده های غیر رسمی حکایت از این دارد که برخی اعضای کادرفنی 
مس رفسنجان نیز برای نکونام پیغام فرستاده اند که قطعاً این بازیکن چالش های 
زیادی را برای آبی ها و شخص نکونام ایجاد خواهد کرد به همین دلیل او با حضور وی 

در ترکیب استقلال کاملاً مخالف است و حاضر نیست روی این بازیکن ریسک کند.
پیش تر شنیده شد قرار است محمد با یکی از بازیکنان سپاهان معاوضه شود اما این 

معامله سرانجامی نیافت و باید دید در نهایت این بازیکن چه خواهد کرد.
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